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Protokół nr 8/2015  

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 24 czerwca 2015  roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej (nieobecni radni:  Roman 

Malicki, Zbigniew Maturski oraz Michał Dopierała). 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Redaktor „Życia Gostynia” – Agata Fajczyk. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu – Tomasz Pawlak.  

 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

a) przejęcia nieruchomości gruntowych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (Koszkowo). 

 

Podinspektor Urzędu Miejskiego Małgorzata Stanisławska przedstawiła na mapie 

nieruchomości gruntowe proponowane do przejęcia. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 
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Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

b) przejęcia nieruchomości gruntowych od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Poznaniu (Jeżewo). 

 

Podinspektor Urzędu Miejskiego Małgorzata Stanisławska przedstawiła na mapie 

nieruchomości gruntowe proponowane do przejęcia. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał czy są to drogi między działkami 

ogródkowymi i czy mieszkańcy wykupili działki. 

Burmistrz wyjaśnił, że proponowane do przejęcia nieruchomości gruntowe 

stanowią drogi około mieszkaniowe. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 
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c) zbycia nieruchomości gruntowych położonych w Borku Wlkp. oraz 

nieruchomości położonej w Zalesiu. 

 

Podinspektor Urzędu Miejskiego Małgorzata Stanisławska przedstawiła na mapie 

nieruchomości gruntowe proponowane do przejęcia. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał, czy sprzedane działki nie będą kolidowały  

z przyszłą obwodnicą Borku Wlkp.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie ze Studium grunt ten jest przeznaczony pod 

tereny upraw rolnych. Gmina zamierza sprzedać działki w wyniku przetargu 

nieograniczonego w celu pozyskania środków finansowych. Dodał także, że 

nieruchomości wcześniej przeznaczone do sprzedaży w Borku Wlkp. przy  

ul. Jeżewskiej nie zostały sprzedane, głównym powodem jest brak prądu. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

d) przyjęcia regulaminu korzystania ze stadionu miejskiego  

w Borku Wlkp. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Inspektor Urzędu Miejskiego Alicja 

Łopatka informując, że zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt. 4 ustawy o samorządzie 

gminnym – gminy mogą wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad  

i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 
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W związku z faktem, iż stadion miejski  w Borku Wlkp., stanowi  gminny obiekt 

użyteczności publicznej, z którego korzysta szerokie grono użytkowników, 

należy określić szczegółowe zasady korzystania z w/w obiektu. 

Stosowanie zasad określonych w regulaminie stanowiącym załącznik do 

niniejszej uchwały, pozwoli na sprawne i bezpieczne korzystania z w/w obiektu. 

Niniejsza uchwała jako akt prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej organizacji pożytku publicznego została poddana 

konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz podlega publikacji  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

 

Radny Romuald Gawroński prosił, aby obiekty „Wisły Borek Wlkp.” 

wynajmowane były po uzgodnieniu z jego przedstawicielami. 

 

Inspektor Urzędu Miejskiego – Alicja Łopatka poinformowała, że obiekty „Wisły 

Borek Wlkp.” są rzadko wynajmowane, a jeżeli są wynajmowane,  

to z przedstawicielem lub opiekunem grupy wynajmującej są spisywane stany 

wszystkich liczników i  inne uzgodnienia. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

 

e) przyjęcia regulaminu kortu tenisowego przy kompleksie sportowym  

w Borku Wlkp. 

f) przyjęcia regulaminu korzystania z siłowni zewnętrznej w Karolewie. 

g) przyjęcia regulaminu korzystania z boisk sportowych „MOJE BOISKO-

ORLIK 2012” przy kompleksie sportowym w Borku Wlkp. 

h) przyjęcia regulaminu korzystania  z placu zabaw. 
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i) przyjęcia regulaminu korzystania  ze świetlicy wiejskiej (wigwamu). 

Alicja Łopatka przedstawiła uzasadnienie do w/w projektów uchwał, informując, 

że  zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt. 4 ustawy o samorządzie gminnym – gminy mogą 

wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania  

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

W związku z faktem, iż w/w obiekty stanowią  gminny obiekt użyteczności 

publicznej, z którego korzysta szerokie grono użytkowników, należy określić 

szczegółowe zasady korzystania z ww obiektu. 

Stosowanie zasad określonych w regulaminach stanowiących załączniki do 

uchwały, pozwoli na sprawne i bezpieczne korzystania z ww. obiektów. 

Niniejsze uchwały jako akt prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej organizacji pożytku publicznego zostały poddane 

konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz podlegają publikacji  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

j) zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych w Borku Wlkp. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że w związku z wynajmowaniem pomieszczeń należących do 

MGOK w Borku Wlkp. na różnego typu uroczystości, wskazana jest zmiana 

siedzib obwodowej komisji wyborczej Nr 1 oraz Nr 2, poprzez wyznaczenie 

siedzib w Szkole Podstawowej w Borku Wlkp.   

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

k) ustalenia opłat za świadczenia udzielane w publicznych przedszkolach  

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Borek Wlkp. 

 

Inspektor Urzędu Miejskiego – Tomasz Marszałek poinformował, że usługi 

świadczone przez publiczne przedszkole oraz oddziały przedszkole w szkołach 

podstawowych prowadzone przez Gminę Borek Wlkp. w zakresie podstawy 

programowej określonej w rozporządzeniu MEN z dnia 23 grudnia 2008 r.  

w sprawie podstawy programowej wychowania przedszkolnego oraz kształcenia 

ogólnego w poszczególnych typach szkół są realizowane bezpłatnie w wymiarze 

5 godzin dziennie.  

 

Na podstawie art. 14 ust. 5 pkt 1 oraz ust. 7 ustawy o systemie oświaty opłaty za 

świadczenia prowadzonych przez gminę przedszkoli publicznych oraz oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych ustala rada gminy w zakresie, w jakim 

świadczenia te wychodzą poza podstawy programowe wychowania 

przedszkolnego. 

 

Wychowanie przedszkolne obejmuje się dzieci w wieku 3-6 lat. Wychowanie 

przedszkolne jest realizowane w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego.  

 

Wobec takiego stanu rzeczy wprowadzenie opłat za przedszkole dla oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych umożliwia funkcjonowanie tych 

oddziałów w czasie dłuższych niż przewiduje to podstawa programowa.  

 

Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
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Burmistrz poinformował, że w związku z wchodzącą reforma w oświacie jest to  

z korzyścią dla mieszkańców. 

 

Radna Róża Jędrosz zapytała z jakich dodatkowych zajęć będą mogły korzystać 

dzieci od nowego roku szkolnego. 

 

Inspektor Urzędu Miejskiego – Tomasz Marszałek wyjaśnił, że wg własnego 

zapotrzebowania, może to być  np. język angielski, rytmika, gimnastyka lub 

zajęcia komputerowe. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

l) zmian budżetu i w budżecie na 2015 rok. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał dlaczego zwiększa się wydatki na realizację 

zadania pt. „Aktualizacja inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest na 

terenie gminy Borek Wlkp.”. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że wynika to z wpływających wniosków o usunięcie 

wyrobów zawierających azbest. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 
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Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie Burmistrz poinformował, że rozmawiał z Wójtem Gminy 

Jaraczewo w sprawie budowy brakującego odcinka drogi Skokówko – Skoków, 

którego właścicielem jest Gmina Jaraczewo. Ponadto Burmistrz wyjaśnił, że 

całkowity koszt tego odcinka drogi to 60 tys. zł z FOGR Gmina Jaraczewo może 

uzyskać 30 tys. zł dofinansowania, natomiast 30 tys. zł musiałaby pokryć Gmina 

Borek Wlkp. Burmistrz wnioskował do Rady Miejskiej o przeanalizowanie 

sprawy  i podjęcie decyzji czy zadanie ma być realizowane. 

 

Następnie Burmistrz poinformował, że Gmina Borek Wlkp. może ubiegać 

się o dofinansowanie z programu „WIGOR SENIOR” dla dziennego pobytu osób 

starszych - 1/3 kosztów utrzymania. 

 

Radna Magdalena Przybylak wnioskowała o odkrzaczenie drogi w Strumianach. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że wraz z przedstawicielem Powiatu była przeprowadzona 

wizja lokalna dróg powiatowych, teraz Powiat musi zadecydować o wykonaniu 

koniecznych prac. 

 

Radny Tadeusz Ludwiczak zapytał czy jest jeszcze gwarancja na drogę – 

obwodnicę k/ Zakładu Mróz w Borku Wlkp. ponieważ już są dziury. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że gwarancji już nie ma, ale remont tej drogi będzie 

przeprowadzony. 
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Radna Anna Majewska wnioskowała o przekazanie mieszkańcom gminy Borek 

Wlkp., że Stowarzyszenie „BLASK” i Borecki Klub Rowerowy „Skręć prosto”   

realizują projekt „Szlakiem krzyży i kaplic przydrożnych” w związku z tym 

poszukują informacji na ten temat. 

 

Burmistrz poinformował, że Gmina Borek Wlkp. przystąpiła do 

opracowania Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, który obejmuje tematykę 

gospodarki energią, jej efektywnego wykorzystania oraz redukcji emisji gazów 

cieplarnianych.  

Z zapisów Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko wynika, że 

Gminy, które opracowały PGN, mogą brać udział w programach, których celem 

jest pozyskanie dofinansowania na działania takie jak: 

-  termomodernizację budynków; 

-  wdrażanie Odnawialnych Źródeł Energii; 

-  działania z zakresu modernizacji transportu publicznego (zmniejszające emisję). 

Dobrze opracowany PGN pozwoli podnieść szansę Gminy i jej mieszkańców na 

uzyskanie dofinansowania ze środków krajowych i Unii Europejskiej. Burmistrz 

apelował o zainteresowanie tym programem. 

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

 

Ad.5. Zakończenie. 

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

Wiesława Wójcik      Tomasz Pawlak  

 


